
Verslag van de openbare vergadering van het algemeen bestuur van Recreatieschap Twiske-
Waterland, gehouden op 18 juni 2015 in het gemeentehuis van Landsmeer 
 
Aanwezig 
Mevrouw A.C. Nienhuis - Gemeente Landsmeer (vicevoorzitter 
Mevrouw A.J.M. van Beek - Gemeente Beemster (bestuurslid) 
Mevrouw G.J.M. Bekhuis - Gemeente Waterland (bestuurslid) 
De heer J.N.J.J. Beemsterboer  - Gemeente Wormerland (bestuurslid) 
De heer H.N.G. Brinkman - Gemeente Beemster (bestuurslid) 
Mevrouw S. Groenewoud - Stadsdeel Amsterdam-Noord (bestuurslid) 
De heer W.H.M. Rijkenberg - Gemeente Edam-Volendam (bestuurslid) 
De heer J. Klinkhamer - Gemeente Oostzaan (bestuurslid) 
De heer G. Nijenhuis - Gemeente Purmerend (bestuurslid) 
Mevrouw L. Vissers-Koopman - Gemeente Zaanstad (bestuurslid) 
Mevrouw T.M.C. van den Heuvel-van Raaij- Gemeente Zeevang (bestuurslid) 
De heer A.P. de Ron - Provincie Noord-Holland (adviescommissielid) 
De heer J.W. Nieuwenhuis - RNH (manager advies) 
De heer H. Wijkhuisen - RNH (programmamanager) 
Mevrouw K.J. Kok - RNH (verslaglegging) 
 
Afwezig 
De heer Tj.P.J. Talsma - Provincie Noord-Holland  
De heer J.P. Nagengast - Gemeente Alkmaar   (bestuurslid) 
 
1. 
 
 
 
 
 
2. 

OPENING  
 
Mevrouw Nienhuis zal de vergadering voorzitten. 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 
Bericht van verhindering is ontvangen van de heer Talsma, Gedeputeerde van Noord-Holland. 
 
CONCEPTVERSLAG VERGADERING ALGEMEEN BESTUUR 11-12-2014 
 
Er zijn geen opmerkingen. 
 
Het algemeen bestuur besluit het conceptverslag vast te stellen. 
 
CONCEPTVERSLAG EXTRA VERGADERING ALGEMEEN BESTUUR 30-03-2015 
 
Tekstueel: 
Pagina 3: Mevrouw Van den Heuvel-van Raaij wil graag beamen dat een volwaardig fietspad 
van groot belang is en niet de aanleg van een schelpenpad. 
 
Naar aanleiding van: 
Mevrouw Van den Heuvel-van Raaij vraagt naar de stand van zaken van SOK 1. Dit wordt 
besproken bij de agendapunten 7 en 7a. 
 
De tekst wordt gewijzigd en het conceptverslag wordt vastgesteld. 
 
 

3. INGEKOMEN STUKKEN 
 
De zienswijze van de gemeente Landsmeer staat nog niet op de ingekomen stukken lijst. De 
heer Klinkhamer deelt mee dat de zienswijze van de gemeente Oostzaan inmiddels verstuurd 
is. In de zienswijze van de gemeente Oostzaan wordt de nadruk gelegd op het betaald 
parkeren in het Twiske. De heer Klinkhamer voegt hieraan toe dat het betaald parkeren een 
drempel zou kunnen zijn voor recreanten om het gebied te bezoeken. 
Bij de behandeling van agendapunt 4, jaarrekening 2014 wordt betaald parkeren besproken. 
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4. JAARREKENINGEN 2014 
 
De voorzitter meldt dat de zienswijzen van de gemeenten inmiddels ingediend zijn. 
De heer Klinkhamer meldt dat de gemeenteraad van Oostzaan van mening is dat naar een 
sluitende begroting gewerkt moet worden. De gemeenteraad vindt dit zeker een 
aandachtspunt. 
 
De voorzitter deelt mee dat de gemeenteraad van Landsmeer zich ook zorgen maakt over de 
balans. Zij verwijst dan ook naar de Herijking visie Twiske. Zij is van mening dat de leden van 
het algemeen bestuur een grote rol kunnen spelen in de uitwerking van de visie. Zij vindt dat de 
visie concreet gemaakt moet worden en doorgesproken moet worden welke exploitaties 
haalbaar zijn. 
 
Mevrouw Vissers-Koopman komt terug op de opmerking van de heer Klinkhamer betreffende 
betaald parkeren in het Twiske. Zij vraagt hoe dit financieel opgevangen zou moet worden als 
het betaald parkeren eventueel afgeschaft zou worden. 
De heer Klinkhamer antwoordt dat het belangrijk is om de goed onderbouwde voor- en nadelen 
inzichtelijk te maken Dan zou hierover eventueel een beslissing genomen kunnen worden. 
Mevrouw Vissers-Koopman oppert het idee om het parkeertarief in de wintermaanden te 
verlagen. De voorzitter stelt voor om dit het betaald parkeren in de najaarsvergadering met 
elkaar nader te spreken. 
. 
Het algemeen bestuur besluit met inachtneming van de zienswijzen van de gemeenten 
de jaarrekeningen Twiske-Waterland 2014 onderdeel Twiske en onderdeel Waterland 
vast te stellen. 
 

5. BEGROTINGSWIJZIGINGEN 2015 
 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. De begrotingswijzigingen met inachtneming van de zienswijzen van de gemeenten 

Twiske-Waterland 2015 onderdeel Twiske en onderdeel Waterland vast te stellen; 
2. RNH opdracht te geven voor de geoffreerde inzet en het uitvoeren van de 

inspanningen, die in de begrotingswijzigingen 2015 zijn opgenomen. 
 
 

6. PROGRAMMABEGROTINGEN 2016 
 
Het algemeen bestuur besluit 
1. De programmabegrotingen met inachtneming van de zienswijzen van de gemeenten 

Twiske-Waterland 2016 onderdeel Twiske en onderdeel Waterland vast te stellen; 
2.. RNH opdracht te geven voor de geoffreerde inzet en het uitvoeren van de 

inspanningen, die in de programmabegrotingen 2016 zijn opgenomen. 
 
 

7. 
7a 
 

BEHEER MARKERMEERDIJK 
DISCUSSIE BESTEMMINGSRESERVE MARKERMEERDIJK 
 
De voorzitter deelt mee dat deze agendapunten door de leden van het dagelijks bestuur van de 
agenda is afgevoerd. De reden hiervan is dat er nog veel twijfel bestaat over de financiële 
aspecten van het project. Op 30 juni a.s. zal de voorzitter samen met mevrouw Groenewoud en 
de heer Wijkhuisen in overleg treden met de heren Bond en Talsma over het project 
recreatiepaden Markermeerdijk en in het bijzonder de beheercomponent. 
 
Als er geen duidelijkheid komt in de realisatie- en beheer kosten en de verdeling van de 
verantwoordelijkheid dan kan SOK 1 niet worden afgesloten en wordt er wellicht niet 
meegekoppeld. De tijdsdruk is hoog, want het Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier 
(HHNK) gaat door met de planvorming voor het versterking van de dijk. De zgn. Alliantie gaat in 
september 2015 van start en dan dient helder te zijn welke input (ook financieel geleverd kan 
worden). 
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Mevrouw Van den Heuvel-van Raaij merkt op dat zij vraagtekens zet bij de verdeelsleutel. Ook 
is zij van mening dat de gemeente Koggenland en Hoorn betrokken moeten worden bij het 
beheer en onderhoud.  
De heer Wijkhuisen deelt mee dat de gemeenten Koggenland en Hoorn, tezamen met het 
Recreatieschap West-Friesland hebben aangegeven een bijdrage te willen leveren. Mevrouw 
Van den Heuvel-van Raaij vindt dat besproken moet worden dat ook de gemeenten die niet in 
de gemeenschappelijke regeling zijn opgenomen een bijdrage kunnen leveren aan het beheer 
en onderhoud. Opgemerkt wordt dat ook het beheer en onderhoud een gezamenlijke 
verantwoordelijkheid is.  
 
De heer Klinkhamer vraagt hoe het beheer en onderhoud op lange termijn gewaarborgd wordt. 
De voorzitter is van mening dat met een bredere blik naar de beheerkosten gekeken moet 
worden. Zij vindt dat er meer inzicht moet komen in het financiële aspect, maar ook in de 
risico’s op lange termijn. Zij gaat ervanuit dat na het overleg op 30 juni a.s. meer duidelijk komt, 
maar verwacht dat er voor het zomerreces nog geen beslissing zal worden genomen. 
De heer Rijkenberg sluit zich aan bij de opmerking van de voorzitter om op korte termijn geen 
beslissing te nemen.  
 

8. WIJZIGING WET GEMEENSCHAPPELIJKE REGELINGEN 
 
De voorzitter meldt dat de wijziging Wet gemeenschappelijke regelingen consequenties heeft 
voor het recreatieschap.  
 
De voorzitter meldt dat er minder leden in het dagelijks bestuur zitting moeten hebben dan nu 
het geval is.  
Mevrouw Groenewoud is geen voorstander van het laten rouleren van de overige participanten 
in het dagelijks bestuur. Zij vindt dat hierover pas een beslissing kan worden genomen na de 
benoeming van de heer Talsma door Provinciale Staten. 
 
De heer Klinkhamer stelt voor de mogelijkheden duidelijk op een rij te zetten en dit nader te 
bespreken. Hij voegt hieraan toe dat hierover meer helderheid komt na de benoeming van de 
voorzitter. 
 
Mevrouw Nienhuis is van mening dat de voorzitter bij verhindering van een vergadering van het 
dagelijks bestuur een vervanger afvaardigt.  
De heer Nieuwenhuis stelt voor te overleggen met de Talsma. Tevens stelt hij voor om in de 
najaarsvergadering een besluit te nemen over vervanging voorzitterschap, portefeuille 
verdeling.  
 
Mevrouw Van den Heuvel-van Raaij vraagt wat de consequenties zijn als de gemeenten 
Zeevang en Edam-Volendam op 1 januari 2016 gaan fuseren. Zij stelt voor om het voorstel 
rond november 2015 te sturen aan de gemeenteraden van deze gemeenten om de wijziging 
vast te stellen. Zij voegt hieraan dat zodra de nieuwe gemeenteraad is ingesteld het voorstel 
nogmaals ter vaststelling wordt voorgelegd. 
 
Het algemeen bestuur besluit: 

1.  De scenario’s op een rij te zetten en te agenderen voor de vergadering van het 
algemeen bestuur op 3 december 2015.  

2. Een concept-gemeenschappelijke regeling op te stellen 
3. De griffiers te verzoeken de concept-gemeenschappelijke regeling op de 

termijnagenda te zetten. 
 

9.  HERIJKING VISIE TWISKE 
 
De voorzitter deelt mee dat de visie in een extra vergadering van de adviescommissie op 19 
mei jl. uitvoerig is besproken. Zij voegt hieraan toe dat het een kader stellende visie is. 
Mevrouw Van den Heuvel-van Raaij vindt het een helder stuk, maar merkt op dat de uitwerking 
van de visie belangrijk.  
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Mevrouw Van Beek vindt dat de nadruk teveel op natuur ligt. Zij is van mening dat er meer 
verdiensten uit de recreatieve kant kunnen komen. De heer Nijenhuis is het hiermee eens. Als 
voorbeeld geeft hij het plan om een waterskibaan te realiseren. Hij betreurt het dan ook dat het 
niet mogelijk is gebleken om een waterskibaan op deze locatie tot stand te brengen. 
 
Mevrouw Vissers-Koopman vindt het een droge opsomming van feiten. Zij is van mening dat de 
financiële component zichtbaarder moet zijn. De voorzitter deelt mee dat de scenario’s op een 
rij moeten worden gezet en hier een financieel overzicht aan te koppelen. 
 
De heer Klinkhamer refereert aan de opmerking van mevrouw Van Beek en vindt juist de 
natuurdoelstelling voor Het Twiske van groot belang. 
Hij is van mening dat bekeken moet worden wat voor passende activiteiten ontwikkeld kunnen 
worden die niet in strijd zijn met de natuurdoelstellingen.  
 
Mevrouw Van den Heuvel-van Raaij vindt dat na de uitwerking van de scenario’s, met een 
bijgevoegd financieel overzicht, het algemeen bestuur met elkaar in overleg moet gaan om de 
bekostiging van de scenario’s te bespreken. 
 
De heer Nieuwenhuis deelt mee dat de raden van de gemeenten Landsmeer en Oostzaan zich 
meer focussen op de natuur. Hij voegt hieraan toe dat dit een goed streven is, maar niet in 
stand kan worden gehouden als er geen verdienmodel is. 
 
De voorzitter stelt voor de opmerkingen van de leden van de adviescommissie in de visie op te 
nemen en de visie met een financiële uitwerking toe te sturen aan de participanten voor 
vaststelling. In de bijgevoegde aanbiedingsbrief wordt vermeld dat het recreatieschap streeft 
naar een sluitende begroting. Zij voegt hieraan toe dat het streven is om per 1 januari 2018 een 
sluitende begroting aan te bieden. Mevrouw Groenewoud geeft aan dat de urgentie hoog, maar 
vindt dat op 1 januari 2017 geëvalueerd moet worden of er een dekking van minimaal 50% is 
behaald. De voorzitter stelt voor om een Atelier te organiseren om het uitvoeringsprogramma 
met de leden van het algemeen bestuur, de betrokken wethouders, ondernemers en 
belangenorganisaties te bespreken.  
De voorzitter stelt voor om gezamenlijk met mevrouw Bekhuis. Mevrouw Groenewoud en de 
heer Klinkhamer het Atelier eind oktober 2015 voor te bereiden.  
 
Het algemeen bestuur besluit: 

1. Dat Recreatie Noord-Holland de visie met scenario’s en een financiële uitwerking 
onder het mandaat van het algemeen bestuur en met inachtneming van de 
opmerkingen van de adviescommissie toe te sturen aan de raden en staten ter 
vaststelling. 

2. Om op 1 januari 2017 te evalueren of de dekking van 50% van het tekort is 
behaald.  

3. Te streven naar een sluitende begroting op 1 januari 2018. 
4. Een Atelier te organiseren eind oktober 2015 met de participanten om tot een 

uitvoeringsprogramma te komen. 
 

10. MEDEDELINGEN 
 

a) Communicatie activiteiten 
 
De voorzitter meldt dat het niet mogelijk is om onder een bericht op de facebookpagina 
van Het Twiske in de reactie een persoon te taggen. Dit wordt uitgezocht. 
 
Verder merkt zij op dat de communicatie van de spelregels betreffende The Treasure 
games beter gecommuniceerd had kunnen worden. 
 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling. 
 

b) Activiteitenplan – Communicatie 2015 
 
Het algemeen bestuur besluit kennis is nemen van de mededeling. 
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c) Stand van zaken betaald parkeren Het Twiske 
 
Het algemeen bestuur besluit dit punt te agenderen voor de najaarsvergadering. 
 

d) Recreatiemonitor 
 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling. 

 
e) Ontwikkeling Kure Jan strand 

 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling. 
 
De heer Nieuwenhuis deelt mee dat de Twiske Poort door brand is verwoest. En dat 
het toilethuis is opgeblazen. De verzekering zal de schade vergoeden. 
 

 
11. TOEKOMST RECREATIESCHAPPEN 

 
Mevrouw Nienhuis dat de vicevoorzitters van de recreatieschappen regelmatig overleg hebben 
over de plannen van de provincie betreffende de toekomst van de recreatieschappen. Op dit 
moment doet de provincie onderzoek naar twee bestuursmodellen om de recreatieschappen 
efficiënter aan te sturen. Zij voegt hieraan toe dat de provincie heeft aangegeven niet te willen 
uittreden uit de Recreatieschap Alkmaarder- en Uitgeestermeer, Twiske-Waterland, 
Spaarnwoude en Groengebied Amstelland. De vicevoorzitters volgen de ontwikkelingen 
nauwkeurig.  
Inmiddels is een stuurgroep vanuit de provincie samengesteld en de voorzitter is gevraagd 
hieraan deel te nemen. Zij meldt dat zij zitting wil nemen in de stuurgroep. Zij zal dit met de 
vicevoorzitters van de andere schappen overleggen.  
Mevrouw Van den Heuvel-van Raaij spreekt de hoop uit dat de provincie een grote rol blijft 
spelen en vraagt of er een tijdspad bekend is. De voorzitter antwoordt dat de stukken van het 
metropolitaanoverleg besproken worden met de vicevoorzitters. De eerste vier jaar zal nog niet 
veel veranderen.  
De heer Nieuwenhuis stelt voor de bijgevoegde stukken voor kennisgeving aan te nemen. 
 

12. DISCUSSIE PARTICIPATIE IN PROJECTEN 
 
In de vergadering van het dagelijks bestuur is discussie gevoerd over het in beheer nemen van 
projecten die door de participanten zijn opgezet binnen hun eigen gemeentegrens. Voorts is 
gesproken over de aansprakelijkheid van het recreatieschap  
Mevrouw Bekhuis is van mening dat recreatieontwikkelingen van groot belang zijn.  
De heer Klinkhamer stelt dat er steeds meer onderhoud gepleegd moet worden, waar vooraf 
geen afspraken gemaakt zijn. Hij vraagt zich af onderhoud op lange termijn nog in stand kan 
worden gehouden. 
 
De heer Nijenhuis uit zijn ongenoegen over de gang van zaken rond dit agendapunt. Hij vindt 
het niet juist dat de genoemde projecten en specifiek het genoemde Purmerendse project 
(fietspad Purmerbos) nu bij de principiële discussie wordt betrokken.  
 
De heer Nijenhuis vindt dat het er in het Waterlandse deel meer recreatie gestimuleerd en 
gerealiseerd moet worden.  
 
Mevrouw Van den Heuvel-van Raaij vindt dat het lokale beheer en onderhoud bij de 
gemeenten ligt. Zij vraagt zich af of de gemeenten bereid zijn om dit beheer en onderhoud ook 
daadwerkelijk op zich te nemen. De heer Nijenhuis vraagt zich af of de gemeenten solidair zijn.  
 
De voorzitter vindt dat er een visie moet komen over het Waterlandse gedeelte.  
Mevrouw Van den Heuvel-van Raaij is van mening dat het een meerwaarde is voor het hele 
recreatiegebied. De heer Klinkhamer vraagt zich af of de gemeenschappelijke regeling 
aangepast zou kunnen worden.  
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Mevrouw Groenewoud stelt voor om bij andere recreatieschappen te informeren hoe dit is 
geregeld. Mevrouw Van Beek is van mening dat vooraf afspraken over beheer en onderhoud 
gemaakt moet worden. 
De heer Nieuwenhuis gaat in overleg met de Nijenhuis om een en ander door te spreken. 
 
Het algemeen bestuur besluit dit agendapunt opnieuw te agenderen voor de vergadering 
van het algemeen bestuur op 3 december 2015. 
 

13. RONDVRAAG EN SLUITING 
 
Mevrouw Van Beek geeft aan dat zij het een boeiende vergadering vond en ziet er naar uit om 
zich voor het recreatieschap in te zetten. 
 
De voorzitter sluit om 17:15 uur de vergadering en bedankt de aanwezigen. 
 
  
Vastgesteld tijdens de openbare vergadering van het algemeen bestuur op 3 december 2015 te 
Landsmeer. 
 
 
De voorzitter, 
 
 
 
Mevrouw mr. A.C. Nienhuis 
  

 


